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Utses att justera Khashayar Farmanbar  
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Underskrifter Sekreterare  

  Astrid Andersson 

 Ordförande  

  Mats Gerdau 
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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 20 augusti 2019 
Anslaget sätts upp 23 augusti 2019 
Anslaget tas ned 16 september 2019 
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§ 97 KFKS 2019/1 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2019-08-20 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

SKL meddelande från styrelsen nr 7/2019:  
Förbundsavgift år 2020 till Sveriges Kommuner 
och Landsting 

 

SKL meddelande från styrelsen 9/2019: 
Överenskommelse mellan staten och Sveriges 
Kommuner och Landsting om Insatser inom 
området psykisk hälsa 2019 

 

SKL Återkoppling avseende gemensam 
finansiering av system för 
kunskapsstyrning i socialtjänstens 
verksamheter 

 

Inbjudningar 
 

  

Rapporter 
 

  
Länsstyrelsen i Stockholm; Information 
om rapport från inspektion av 
överförmyndare och överförmyndarnämnd 

 

Länsstyrelsen i Stockholm; Rapport från 
inspektion den 24 april 2019 hos 
överförmyndarnämnden i Nacka kommun 

 

Revisionsskrivelse och revisionsrapport nr 
2/2019 Momshantering i Nacka kommun 
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Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 19-24 Striktare tillämpning av 
begreppet sjukperiod 

 

Cirkulär 19-27 Kammarrättens dom om 
sjukpenningsgrundad inkomst vid lön 
under lov 

 

Cirkulär 19-25 Behörighetsreglering för 
den sociala och ungdomsvården 

 

Cirkulär 19-29 Preliminär 
kostnadsutjämning för LSS år 2020,  
I detta cirkulär presenteras SCB:s prognos 
nr 2 för utfallet i LSS-utjämningen för 
2020. 

 

Cirkulär 19-28 Huvudöverenskommelse – 
HÖK 19 – med OFRs 
förbundsområde Hälso- och sjukvård 
Detta cirkulär innehåller rekommendation 
till beslut. 

 

Cirkulär 19-31 Regelverk och ränta för 
RIPS 

 

Cirkulär 19-32 Överenskommelse om 
Krisavtal 

 

Cirkulär 19-34 Ny åldersgräns i LAS och 
nya regler för uppsägning vid uppnådd 
pensionsålder den 1 januari 2020 

 

  

Övrigt 
 

Information om ändringar i lagen 
(1976:580) om medbestämmande i 
arbetslivet, from 1 augusti 2019 

 

VärNa, justerat styrelseprotokoll från 
20190524 

 

Södertörns brandförsvarsförbund,  
sammanträdesprotokoll från 20190605 

 

Södertörns brandförsvarsförbund,  
sammanträdesprotokoll från 20190702 

 

FRÄ, Föreningsrådet i Älta, protokoll från 
rådsmöte 20190522 
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FRÄ, Föreningsrådet i Älta, protokoll från 
årsmöte 20190312, inklusive extra 
årsmötesprotokoll från 20190522 

 

  
 
- - - - - 
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§ 98 KFKS 2019/2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2019-08-20 

Ärende Beslutsfattare Datum 
Certifikatupplåning 20190620 - 
20190920 
KFKS 2019/55 

Maria Andersson,  
finanschef 

2019-06-18 

Beslut om upphandling av 
scanning av microfilmskort 
och microfilmsrullar  
KFKS 2019/682 

Linda Boström Melander, 
enhetschef personalenheten 

2019-07-03 

Beslut om att teckna 
krislägesavtal 
KFKS 2019/495 

Elisabeth Carle, 
personaldirektör 

2019-08-15 

   
 
- - - - - 
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§ 99 KFKS 2019/424 

Revisionsrapport nr 1 2019 Granskning av bisysslor, 
hantering och kontroller Nacka kommun 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande till revisorerna över revisionsrapport 1/2019 
granskning av bisysslor, hantering och kontroller enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad 
den 7 augusti 2019. 
 

Ärende 
Ernst & Young AB (nedan EY) har på uppdrag av kommunens revisorer granskat 
hanteringen och kontrollen av bisysslor. Den sammanfattande bedömningen i EYs rapport 
är att kommunen inte har tillräckliga kontroller för att säkerställa att otillåtna bisysslor inte 
förekommer. Granskningen visar att de rutiner och kontroller som finns behöver ses över 
eftersom efterlevnaden förefaller vara låg. Utifrån granskningsresultatet rekommenderar de 
kommunala revisorerna att kommunstyrelsen säkerställer bland annat en översyn av 
riktlinjer och information till medarbetare och chefer gällande bisysslor samt säkerställer att 
det finns rutiner för att överblicka och kontrollera anställdas bisysslor. I förslaget till 
yttrande lyfts bland annat fram att information om bisysslor och rutiner har förtydligats 
och att besluten om tillåtna respektive otillåtna bisysslor dokumenteras och sammanställs 
på ett enhetligt och lättillgängligt sätt. Vidare framhålls i yttrandet att området bisysslor 
föreslås ingå i kommunstyrelsens internkontrollplan. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 7 augusti 2019 
Bilaga 1 Förslag till yttrande över revisionsrapport 1/2019 
Bilaga 2 Nacka kommuns information om bisysslor  
Bilaga 3 Revisionsrapport nr 1 2019 
Bilaga 4 Revisionsskrivelse 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från 
stadsledningskontoret. 
 
- - - - -  
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§ 100 KFKS 2019/468 

Överenskommelse om fördelning av kostnadsansvar för 
hjälpmedel mellan Region Stockholm och kommunerna i 
Stockholms län 
Antagande av överenskommelser 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen fattar följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen antar Hjälpmedelsöverenskommelsen om fördelning av 
kostnadsansvar för hjälpmedel mellan Region Stockholm och kommunerna i 
Stockholms län i särskilda boenden. 

2. Kommunstyrelsen antar den reviderade överenskommelsen Sammanhållen 
överenskommelse om vård och omsorg för äldre. 

 

Ärende 
Storsthlm rekommenderar kommunerna att anta hjälpmedelsöverenskommelsen och den 
reviderade överenskommelsen om sammanhållen om vård och omsorg för äldre. 
Hjälpmedelsöverenskommelsen avser fördelning av kostnadsansvar mellan Region 
Stockholm och kommunerna i Stockholms län för hjälpmedel, förbrukningshjälpmedel och 
produkter som används i vården. Överenskommelsen gäller inom verksamheter där 
kommunen är huvudman för hälso- och sjukvård. De verksamheter som omfattas är 
särskilt boende och dagverksamhet för äldre, bostad med särskilt service och daglig 
verksamhet enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) samt bostad 
med särskild service enligt socialtjänstlagen. Överenskommelsen avser vuxna individer.  
 
Syftet med den nya överenskommelsen är att ansvaret för hjälpmedel ska vara så lika som 
möjligt i alla särskilda boendeformer. Syftet är också att effektivisera processen inom 
förskrivning och kostnadsfördelning av hjälpmedel. Detta bedöms leda till ökad trygghet 
och säkerhet i förskrivningar av hjälpmedel samt till minskade administrativa uppgifter. 
 
I den reviderade överenskommelsen om sammanhållen överenskommelse om vård och 
omsorg för äldre (punkt 2) har inga sakfrågor ändrats. Delområden om kostnadsfördelning 
av hjälpmedel utgår. Överenskommelsen har uppdaterats med hänvisningar till uppdaterade 
lagrum. 
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Ärendet har beretts av socialnämnden och äldrenämnden. Sammantaget görs bedömningen 
att kommunstyrelsen bör anta överenskommelserna i enlighet med rekommendationen från 
Storsthlm. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och äldreenheten den 29 juli 2019 
Bilaga 1 Rekommendation från Storsthlm 
Bilaga 2 Hjälpmedelsöverenskommelse 
Bilaga 3 Kostnadsfördelning för hjälpmedel 
Bilaga 4 Sammanhållen överenskommelse för vård och omsorg av äldre 
Bilaga 5 Protokollsutdrag från socialnämnden den 11 juni 2019 § 98 
Bilaga 6 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 12 juni 2019 § 51 
 

Ärendets tidigare behandling  
Beslut i socialnämnden den 11 juni 2019 § 98 
Socialnämnden föreslog kommunstyrelsen att anta Hjälpmedelsöverenskommelse om 
fördelning av kostnadsansvar för hjälpmedel mellan Region Stockholm och kommunerna i 
Stockholms län i särskilda boenden. 
 
Beslut i från äldrenämnden den 12 juni 2019 § 51  
Äldrenämnden föreslog att kommunstyrelsen fattar följande beslut. 
1. Kommunstyrelsen beslutar att anta hjälpmedelsöverenskommelse om fördelning av 
kostnadsansvar för hjälpmedel mellan Region Stockholm och kommunerna i 
Stockholms län i särskilda boenden. 
2. Kommunstyrelsen beslutar att anta den reviderade överenskommelsen om 
sammanhållen överenskommelse om vård och omsorg för äldre. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslagen från 
stadsledningskontoret och äldreenheten. 
 
- - - - - 
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§ 101 KFKS 2019/155 

Regionala principer för återvinningscentraler i 
Stockholms län 
Antagande av rekommendation från Storsthlm 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att stödja Storsthlms föreslagna regionala principerna för 
återvinningscentraler. 
 

Ärende 
Hantering av hushållsavfall är ett kommunalt ansvar och omfattar etablering och drift av 
återvinningscentraler. I Nacka används istället begreppet kretsloppscentral, för att förstärka 
vikten av återbruk och kretslopp. I tjänsteskrivelsen används Nackas begrepp, medan 
bilagan använder begreppet återvinningscentral. 
 
Avfallstaxans grundavgifter ska finansiera drift och etablering av kretsloppscentraler. En 
form av oreglerad fri rörlighet har funnits sedan länge i ett antal kommuner, men till priset 
av att kostnader felaktigt belastar andra avfallskollektiv. Därför har Storsthlm fått i uppdrag 
av medlemskommunerna att ta fram gemensamma regionala principer för kommunernas 
kretsloppcentraler i Stockholms län. En tidplan för arbetet har tagits fram, där ett steg är ett 
ställningstagande om principerna från respektive kommuns kommunstyrelse. Därefter 
påbörjas ett arbete om att ta fram en systemlösning och en samverkansöverenskommelse 
Det föreslås att Nacka kommun ställer sig bakom principerna, vilket innebär ett stöd att 
Storsthlms uppdrag ska drivas vidare. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, Nacka vatten och avfall AB och 

redovisningsenheten den 5 juni 2019 
Bilaga 1 Regionala principer för återvinningscentraler i Stockholms län 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslaget från stadsledningskontoret, Nacka 
vatten och avfall AB och redovisningsenheten.  
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 102 KFKS 2019/155 

Avgiftsstruktur och elnätsavgifter för Nacka Energi AB 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande.  
 
1. Kommunfullmäktige fastställer den föreslagna avgiftsstrukturen för Nacka Energi AB 
och förslaget till elnätsavgifter enligt bilaga 1-2 till tjänsteskrivelsen daterad den 8 augusti 
2019.  
2. Kommunfullmäktige beslutar att den föreslagna avgiftsstrukturen och elnätsavgifterna 
börjar gälla den 1 januari 2020. 
 

Ärende 
Enligt ellagen ska elnätsavgifterna i Sverige utformas så att de är objektiva och icke-
diskriminerande. Prissättningen ska också underlätta för kunderna att påverka sina 
kostnader. Mot den bakgrunden behöver det genomföras en förändring av 
avgiftsstrukturen för Nacka Energi AB. Nacka Energi AB har under våren 2019 genomfört 
ett analysarbete av hur väl nuvarande struktur sammanfaller med ellagens intentioner.  
Denna justering föreslås ske successivt under den kommande reglerperioden 2020-2023, 
för att börja gälla den 1 januari 2020. Kommunikationsarbetet med kunderna behöver 
inledas omgående, och därför föreslås att kommunfullmäktige fastställer avgiftsstrukturen 
och elnätsavgifterna för 2020 redan tidigt under hösten 2019. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och Nacka Energi AB den 8 augusti 2019 
Bilaga 1 Förslag till elnätsavgifter - Prislista 2020 
Bilaga 2 Styrelsehandling gällande prislista, inför Nacka Energis sammanträde den 11 

juni 2019 
Bilaga 3 Styrelseprotokoll, från Nacka Energis styrelsesammanträde den 11 juni 2019 
Bilaga 4 Styrelsehandling, inför Nacka Energis sammanträde den 19 augusti 2019 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslagen från 
stadsledningskontoret och Nacka Energi AB. 
 
- - - - -  



 
15 (38) 

 20 augusti 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 103 KFKS 2019/725 

Redovisning av kommunalt partistöd 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige notera att samtliga partier som fick 
kommunalt partistöd i Nacka för år 2018 har redovisat användningen och kan erhålla 
partistöd för 2020. 
 

Ärende 
Partier som erhåller kommunalt partistöd från Nacka kommun ska årligen redovisa 
användningen av det kommunala partistödet. Samtliga partier som fått kommunalt 
partistöd från Nacka kommun för verksamhetsåret 2018 har redovisat hur partistödet har 
använts. Redovisningarna från samtliga partier är granskade av respektive partis revisor och 
uppfyller kommunens krav på redovisning. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten den 5 augusti 2019 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från 
stadsledningskontoret och controllerenheten.  
 
- - - - - 
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§ 104 KFKS 2019/461 

Yttrande över handlingsprogram enligt lag om skydd 
mot olyckor 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över Södertörns Brandförsvarsförbunds 
handlingsprogram enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 31 juli 2019. 
 

Ärende 
Nacka kommun har fått tillfälle att yttra sig över Södertöms brandförsvarsförbunds (Sbff) 
kommunala handlingsprogram enligt lag om skydd mot olyckor (LSO). 
 
Som underlag för handlingsprogrammet har Södertörns brandförsvarsförbund genomfört 
en riskanalys, som visar att de vanligt förekommande olyckorna, som trafikolyckor och 
bränder i bostäder är verksamheten alltjämt dimensionerad för och även för den förväntade 
ökning framåt i takt med medlemskommunernas tillväxt. Samtidigt utgör klimateffekter, 
med ökad risk för omfattande skogsbränder, översvämningar och stormskador samt 
förändringar av säkerhetsläget med avseende på antagonistiska hot av olika slag, ett behov 
att även kunna hantera mycket omfattande och komplexa räddningsinsatser med ökat 
behov av förmåga, uthållighet och samverkan. Man ser utifrån detta ett behov av att öka 
förmågan till kontinuitetsplanering, för att kunna upprätthålla funktion och förmåga även 
vid störningar. 
 
I syfte att kunna hantera en komplex samtid, höjer därför Södertörns 
brandförsvarsförbund blicken och vidgar perspektivet i det nya handlingsprogrammet. Av 
det föreslagna yttrandet framgår att Nacka kommun anser att det är en ambitiös och positiv 
utveckling. Samtidigt har handlingsprogrammet denna gång inte någon bestämd 
programtid. Nacka kommun framhåller i yttrandet att avsaknaden av en bestämd 
programtid ökar vikten av att programmet även omfattar en beskrivning av hur 
aktualitetsprövningen av programmet ska gå till, med avseende på såväl styrning som 
kontroll av efterlevnad. En förutsättning för att öka förmågan till kontinuitetsplanering, är 
samverkan med andra aktörer. Här har kommunen och Södertörns brandförsvarsförbund 
ett gemensamt intresse och handlingsprogrammet bör övergripande men tydligt beskriva 
hur samverkan mellan kommun och Södertörns brandförsvarsförbund ska ske, för att 
stödja inriktningarna. 
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 20 augusti 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 31 juli 2019 
Bilaga 1 Remiss– Handlingsprogram enligt lag om skydd mot olyckor, från 

Södertörns brandförsvarsförbund 
Bilaga 2 Förslag till yttrande  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från 
stadsledningskontoret. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans 
arbetsutskottsgrupp: 
 
”Utvecklingen av bygg- och isoleringsmaterial går väldigt fort just nu. Många producenter 
lägger stor möda på att utveckla nya tekniker och material för att göra nybyggda hus både 
lättare och snabbare att bygga men även ha mindre energiåtgång för t.ex. uppvärmning. Vi 
tycker det är viktigt att SBFF försäkrar att de har god kunskap och erfarenhet av dessa nya 
material och tekniker. Vi tycker också att det i handlingsprogrammet tydligare skulle framgå 
vilka nya utmaningar ny stadsbebyggelse med tät stad har och även utmaningarna med ett 
ökat antal riktigt höga hus.” 
 
- - - - - 
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 20 augusti 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 105 KFKS 2019/100 

Motion – Handlingsplan för självmordsprevention 
Motion den 28 januari 2019 av Andreas Falk m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att de nämnder och verksamheter som identifierar ett behov 
av att ta fram styrande dokument eller insatser för självmordsprevention ska göra det. Mot 
denna bakgrund avslås motionens förslag om en kommunövergripande handlingsplan. 
 

Ärende 
Förslagen i motionen handlar om att ta fram en kommunövergripande handlingsplan med 
självmordspreventiva åtgärder. 
 
Av remissinstansernas utredningar framgår att det pågår många insatser för att arbeta 
suicidpreventivt inom kommunen. Även om det pågår många aktiviteter redan idag vad 
gäller suicidprevention, så identifierar flera av nämnderna att ytterligare insatser kan behöva 
göras inom sina respektive ansvarsområden. Det kan däremot noteras att ingen av 
remissinstanserna föreslår att en kommunövergripande handlingsplan tas fram för att 
underlätta detta arbete. Den samlade bedömning är därför att motionens förslag bör avslås, 
men att de nämnder som identifierar ett behov av att ta fram nämndspecifika styrande 
dokument eller insatser för att stärka arbetet vad gäller självmordsprevention förutsätts 
göra det. Det kan förutom styrande dokument avse insatser som kompetenshöjning, 
utveckla intern och extern samverkan med mera. Dessa insatser ligger även i linje med de 
förslag som anges i motionärernas förslag. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 juni 2019 §95 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten den 22 maj 2019 
Motionen 
Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 24 april 2019 §43 
Protokollsutdrag från socialnämnden den 25 april 2019 §58 
Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 9 maj 2019 §35 
Protokollsutdrag från äldrenämnden den 24 april 2019 §27 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 14 maj 2019, §38 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Ärendets tidigare behandling  
Beslut i arbets- och företagsnämnden den 24 april 2019 §43 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår motionen avseende kommunövergripande handlingsplan för 
självmordsprevention eftersom behovet av en kommunövergripande handlingsplan först 
behöver utredas. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 
Beslut i äldrenämnden den 24 april 2019 §27 
1. Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår motionen avseende kommunövergripande handlingsplan för 
självmordsprevention. Kommunfullmäktige noterar att de nämnder som identifierar ett 
behov av att ta fram nämndspecifika styrande dokument kan göra det inom sina 
ansvarsområden. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
2. Äldrenämnden beslutade att uppdra åt social- och äldredirektören att återrapportera hur 
nämnden på lämpligt sätt ska arbeta vidare med självmordspreventiva åtgärder 
inom nämndens ansvarsområde. 
 
Beslut i socialnämnden den 25 april 2019 § 58 
1. Socialnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. Kommunfullmäktige 
avslår motionen avseende kommunövergripande handlingsplan för självmordsprevention. 
Kommunfullmäktige noterar att de nämnder som identifierar ett behov av att ta fram 
nämndspecifika styrande dokument kan göra det inom sina ansvarsområden. Motionen är 
med detta färdigbehandlad. 
2. Socialnämnden beslutade att uppdra åt social- och äldredirektören att återrapportera hur 
nämnden på lämpligt sätt ska arbeta vidare med självmordspreventiva åtgärder inom 
nämndens ansvarsområde. 
 
Beslut i utbildningsnämnden den 9 maj 2019 §35 
Utbildningsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår motionen avseende en kommunövergripande handlingsplan för 
självmordsprevention. Kommunfullmäktige noterar att de nämnder som identifierar ett 
behov av att ta fram nämndspecifika styrande dokument kan göra det inom sina 
ansvarsområden. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 
Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 14 maj 2019 §38 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslog kommunstyrelsen besluta följande. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen avseende kommunövergripande 
handlingsplan för självmordsprevention. Kommunfullmäktige noterar att de nämnder som 
identifierar ett behov av att ta fram nämndspecifika styrande dokument kan göra det inom 
sina ansvarsområden. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 juni 2019 §95 
Ärendet bordlades.  
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Karin Teljstedt (KD), Hans Peters (C) och 
Gunilla Grudevall-Steen (L), bifall till följande förslag till beslut:  
 
”Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att de nämnder och verksamheter som identifierar ett behov 
av att ta fram styrande dokument eller insatser för självmordsprevention ska göra det. Mot 
denna bakgrund avslås motionens förslag om en kommunövergripande handlingsplan. ” 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
förslaget i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande, beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott i 
enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans arbetsutskottsgrupp: 
 
”Vi tycker att motionen lyfter det viktiga i att kunna arbeta nämndöverskridande i frågor 
liknande denna. Vi tror att det riskerar att hamna saker mellan stolarna om varje nämnd ska 
se till sitt ex att Utbildningsnämnden anser att detta hör hemma i SN medan SN anser att 
detta ansvar bör läggas på skolorna. Vi anser också att det finns stora ekonomiska fördelar 
med att ta fram en plan för hela kommunen som sen kan anpassas utifrån varje nämnd 
istället för att varje nämnd skall göra hela arbetet på egen hand.” 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 106 KFKS 2018/642 

Motion - Badmöjligheter vid Sickla strand 
Motion den 18 juni 2018 av Lisskulla Zayane och Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Natur- och trafiknämnden kommer att utreda möjligheterna att utöka befintlig badplats i 
direkt anslutning till befintliga bryggor vid Sickla strandbad. Om förhållandena är 
gynnsamma för utökat bad kommer ärendet tas upp som investeringsförslag under hösten 
2019. Härmed är motionen färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Miljöpartiet har inkommit med ett förslag att utöka badmöjligheterna vid Sickla strand samt 
att säkerställa att de två allmänna bryggorna vid Sickla sjön går att bada ifrån.  
Badet vid Sickla strand är ett välbesökt och populärt bad. Sickla sjön med sitt läge vid 
tidigare industriområde är förorenad vilket påverkar förutsättningarna att utöka 
badmöjligheter.  
 
Tidigare utredning har visat att det finns föroreningar i bottensedimenten utefter 
strandlinjen i Sickla sjö. En anlagd badplats med tillförd sand och bottenduk gör det 
möjligt att bada säkert ändå. Befintlig badplats är säker att använda för bad, och badgäster 
kommer ej i kontakt med förorenat sediment inom av bryggor avgränsat område. I direkt 
anslutning till befintlig badplats finns möjlighet att vidga anläggningen och därmed öka 
kapaciteten vid badplatsen, om halterna av föroreningar i botten är av sådana halter att de 
bedöms genomförbart.  
 
Natur- och trafiknämnden avser att genomföra bottenprovtagning med syfte att utreda 
möjligheten att utöka badplatsen, och därefter ta fram en kalkyl på kostnad för att anlägga 
en utökning av badet. I samband med provtagning kommer även botten vid de två 
allmänna bryggorna att undersökas. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från natur-och trafiknämnden den 19 februari 2019 §28 
Tjänsteskrivelse från enheten för drift offentlig utemiljö den 30 januari 2019  
Motionen  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Ärendets tidigare behandling  
Beslut i från natur-och trafiknämnden den 19 februari 2019 §28  
Natur-och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Natur- och trafiknämnden kommer att utreda möjligheterna att utöka befintlig badplats i 
direkt anslutning till befintliga bryggor vid Sickla strandbad. Om förhållandena är 
gynnsamma för utökat bad kommer ärendet tas upp som investeringsförslag under hösten 
2019. Härmed är motionen färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslagen från natur- och 
trafiknämnden. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 107 KFKS 2018/1216 

Motion - Parkteaterns utbud till Nacka 
Motion den 17 december 2018 av Sidney Holm m.fl. (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslaget i motionen, genom att möjligheten att arrangera Parkteaterns 
föreställningar kommer att utredas i samband med kulturnämndens budgetarbete inför 
kommande år. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna lyfter fram behovet av att nyttja offentliga platser, exempelvis torg och 
parker, som mötesplatser för kulturverksamhet så att den når ut till fler. Stockholm stad har 
Parkteatern som turnerar i staden, samt i de kranskommuner som väljer att köpa in 
förställningar från Parkteatern. Mot bakgrund av detta föreslår motionärerna att 
kommunen undersöker möjligheterna att ta del av Parkteaterns utbud, och på lämplig plats 
erbjuda sommarteater i Nacka.  
 
År 2017 arrangerades tre barn- och ungdomsföreställningar med Parkteatern i Nacka. 
Dessa var välbesökta och uppskattade av publiken. Föreställningarna arrangerades av 
Fisksätra Folkets Hus, samt Boo Folkets Hus och finansierades genom ekonomiskt stöd 
från Stockholms läns landsting samt Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor. 
Dessa subventioner och stöd finns dock inte tillgängliga i dagsläget, och inga beslut är 
fattade gällande regionalt stöd kommande år. Kostnaden för att arrangera en föreställning 
med Parkteatern i Nacka är cirka 85 000 kronor, inklusive det lokala värdskapet.  
 
Möjligheten att arrangera Parkteaterns föreställningar utreds i samband med 
kulturnämndens budgetarbete inför kommande år. Frågan om framtida regionalt stöd för 
Parkteaterns föreställningar bör Nacka driva gemensamt med länets kommuner, i dialog 
med region Stockholms kulturförvaltning inom ramen för kultursamverkan i länet. Genom 
det arbete som pågår bedöms intentionerna i förslaget uppfyllt och motionen med detta 
färdigbehandlad. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 18 juni 2019 §39 
Tjänsteskrivelse från kultur-och fritidsenheten den 4 juni 2019 
Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling  
Beslut i kulturnämnden den 18 juni 2019 §39 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslaget i motionen, genom att möjligheten att arrangera Parkteaterns 
föreställningar kommer att utredas i samband med kulturnämndens budgetarbete inför 
kommande år. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från kulturnämnden. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 108 KFKS 2019/99 

Motion - Våtmarker i Nacka 
Motion den 28 januari 2019 av Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige noterar att mycket arbete redan pågår med våtmarker inom 
kommunen, bla. inom ramen för stadsbyggnadsprocessen. Natur- och trafiknämnden 
kommer i mål- och budget för 2020 se över möjligheterna att prioritera en 
våtmarksinventering. Därmed är motionen färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Miljöpartiet har inkommit med en motion kring inventering av Nackas våtmarker. 
Motionen föreslår att kommunen inventerar Nackas våtmarker och undersöker vilka 
möjliga ekonomiska bidrag som kan sökas för att restaurera eller nyanlägga våtmarker.  
Den föreslagna kartläggningen skulle vara ett användbart underlag i kommunens fortsatta 
arbete med naturvårdsprojekt, hantering av dagvatten och arbete med EU :s vattendirektiv. 
Delfinansiering kan sökas genom statligt LONA-bidrag. 
 
Det kan noteras att mycket arbete redan pågår med våtmarker inom kommunen. Natur- 
och trafiknämnden planerar även att se över möjligheterna att prioritera en 
våtmarksinventering.  
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från natur-och trafiknämnden den 21 maj 2019 §80 
Tjänsteskrivelse från enheten för drift offentlig utemiljö den 3 maj 2019 
Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling  
Beslut i natur-och trafiknämnden den 21 maj 2019 §80 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att mycket arbete redan pågår med våtmarker inom 
kommunen, bla. inom ramen för stadsbyggnadsprocessen. Natur- och trafiknämnden 
kommer i mål- och budget för 2020 se över möjligheterna att prioritera en 
våtmarksinventering. Därmed är motionen färdigbehandlad. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från natur- och 
trafiknämnden.  
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 
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§ 109 KFKS 2019/98 

Motion – Riktlinjer för privat biltvätt 
Motion den 28 januari 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige noterar miljö- och stadsbyggnadsnämndens redovisning att motionen 
inte föranleder några åtgärder eftersom kommunen redan arbetar med frågan genom 
information och tillsyn, så långt lagen tillåter. Kommunfullmäktige förklarar med den 
noteringen motionen färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Den 28 januari 2019 inkom en motion till kommunfullmäktige från Sidney Holm och 
Lisskulla Zayane (MP). Motionen har sedan remitterats till miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden. 
 
Efter vintern är det många som tvättar bilen på gatan, garageuppfarten eller i trädgården. 
Det leder till ett diffust utsläpp av olja, metaller, partiklar och tvättkemikalier, till vattendrag 
och grundvatten. För att komma till rätta med det har några kommuner reglerat biltvätt 
utanför anläggningar, genom lokala skyddsområden, lokala riktlinjer eller lokala föreskrifter. 
Det förekommer även lokala kampanjer för att få fordonsägare att sluta tvätta på gatan. 
Enligt motionen ska även Nacka kommun använda kommunala riktlinjer, viten och 
informationskampanjer för att minska fordonstvätt utanför tvättanläggningar.  
 
Enligt Naturvårdsverket saknas rättsligt stöd för kommuner att besluta om ett generellt 
kommunalt förbud i frågan. Kommunen kan meddela förbud om det finns ett specifikt 
skyddsobjekt, t.ex. en dricksvattentäkt som riskerar att skadas, eller i specifika fall om en 
person eller verksamhet tvättar så ofta att de blir att likna vid en verksamhet. Nacka 
kommun tillämpar specifikt lokalt förbud i skyddsföreskrifterna för Sandasjöns 
reservvattentäkt. Miljöenheten informerar även idag om hur man tvättar bilen på ett 
miljövänligt sätt, via kommunens hemsida. Informationen finns tillgänglig hela året, men 
lyfts i som nyhet under våren, när biltvättandet kommer igång. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 mars 2019 §73 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten den 18 februari 2019 
Motionen 
 

Ärendets tidigare behandling  
Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 mars 2019 §73 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut:  
Kommunfullmäktige noterar miljö- och stadsbyggnadsnämndens redovisning att motionen 
inte föranleder några åtgärder eftersom kommunen redan arbetar med frågan genom 
information och tillsyn, så långt lagen tillåter. Kommunfullmäktige förklarar med den 
noteringen motionen färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden. 
 
- - - - - 
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§ 110 KFKS 2019/250 

Motion – Återvinning av pappershanddukar 
Motion den 4 mars 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det i dagsläget inte bedöms föreligga förutsättningar för 
Nacka kommun att införa återvinning av pappershanddukar då det skulle innebära ökade 
transporter och svåröverskådliga ekonomiska konsekvenser för kommunen. Nacka 
kommun bedömer dock att förslaget är intressant då det är viktigt att försöka få ner 
koldioxidutsläppen och kommunen avser därför att följa utvecklingen inom området. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
I en motion föreslår motionärerna från Miljöpartiet möjligheten att återvinna 
pappershanddukar inom Nacka kommuns verksamheter. Med hänvisning till goda 
miljöargument så föreslås kommunen utreda om Nackas verksamheter kan börja återvinna 
sina pappershanddukar. Enligt motionen är det cirka 20 procent av det brännbara avfallet 
som består av pappershanddukar så det är betydande mängd koldioxid som då skulle 
minskas om dessa inte behöver eldas upp. 
 
En initial granskning av förutsättningarna för en sådan satsning i Nacka leder fram till det 
exempel i Mölndals kommun som motionen refererar till. Där är detta helt nyligen initierat 
och endast två hämtningar av pappershanddukar med sopbil har gjorts. Enligt uppgift från 
Mölndals kommun och dess leverantör är det svårt att än så länge utläsa några resultat, 
konsekvenser och eventuella framgångar av kommunens satsning på återvinning. Varken 
den ekonomiska och den logistiska kalkylen är helt utredd men deras ambition är att den 
totala kostnaden för avfallshantering för Mölndals kommun inte ska bli högre än vad den 
var i ordinarie system.  
 
En av de största utmaningarna för miljöarbetet är att minska transporternas negativa 
påverkan på klimatet och miljön. En satsning likt den som genomförts i Mölndal och 
Ängelholms kommun skulle innebära ökade godstransporter för Nacka eftersom 
anläggningarna inte finns i närheten av Nacka. Det bedöms i dagsläget inte föreligga 
förutsättningar för Nacka kommun att införa återvinning av pappershanddukar då det 
skulle innebära ökade transporter och svåröverskådliga ekonomiska konsekvenser för 
kommunen. Nacka kommun bedömer dock att förslaget är intressant då det är viktigt att 
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försöka få ner koldioxidutsläppen och kommunen avser därför att följa utvecklingen inom 
området. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten den 6 augusti 2019 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Yttrande från Nacka vatten och avfall AB 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förslaget från miljöenheten. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C) lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiets arbetsutskottsgrupp:  
 
”Städningen i kommunala verksamheter sköts ofta av upphandlade entreprenörer. Dessa 
bör tillfrågas om hur man eventuellt skulle kunna ordna insamling av pappershanddukar 
för återvinning.” 
 
- - - - - 
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§ 111 KFKS 2019/257 

Motion - Stöd till socialt utstötta EU-medborgare 
Motion den 4 mars 2019 av Amanda Sandholm m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen avseende ett akut boende för utsatta EU-
medborgare eftersom Nacka kommuns ansvar för EU- och tredjelandsmedborgare utan 
uppehållsrätt som vistas i kommunen är begränsat till nödprövning i den akuta situationen. 
Nödprövning som kan beviljas är matpengar, tillfällig boendelösning eller flygbiljett till 
hemlandet. Motionen anses med detta vara färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna utrycker i sin motion oro för att många av de som kommer till Sverige och 
Nacka ofta befinner sig i en socialt utsatt situation med hemlöshet och ett liv som präglas 
av otrygghet och utanförskap. För att klara sitt uppehälle pantar de burkar eller tigger 
pengar. I motionen refereras det till de två natthärbärgen som Stockholm startat med 
frivilligorganisationer under namnen "Vinternatt" samt "Sommarnatt". Dessa två är 
avsedda endast för utsatta EU-medborgare.  
 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun ska erbjuda utsatta EU-medborgare logi, måltid, 
råd och stöd samt möjlighet att sköta sin personliga hygien. 
 
Motionens förslag avseende ett akut boende för utsatta EU-medborgare föreslås avslås, 
eftersom Nacka kommuns ansvar för EU- och tredjelandsmedborgare utan 
uppehållsrätt som vistas i kommunen är begränsat till nödprövning i den akuta situationen. 
Nödprövning som kan beviljas är matpengar, tillfällig boendelösning eller flygbiljett till 
hemlandet. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 28 maj 2019 §50 
Tjänsteskrivelse från etableringsenheten den 13 maj 2019 
Motionen 
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Ärendets tidigare behandling  
Beslut i arbets- och företagsnämnden den 28 maj 2019 §50 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut: 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen avseende ett akut boende för utsatta EU- 
medborgare eftersom Nacka kommuns ansvar för EU- och tredjelandsmedborgare utan 
uppehållsrätt som vistas i kommunen är begränsat till nödprövning i den akuta situationen. 
Nödprövning som kan beviljas är matpengar, tillfällig boendelösning eller flygbiljett till 
hemlandet. Motionen anses med detta vara färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslaget från arbets- och företagsnämnden. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp: 
 
”Socialdemokraterna tycker att ett samarbete med frivilligorganisationer och civilsamhälle 
för att i enskilda akuta fall kunna hjälpa våra medmänniskor är bra. ”Öppna ett boende” 
kan ge bilden av en permanent lösning vilket vi tror är felaktigt sätt att hantera detta på. 
Kommunen skulle i det läget ta på sig och permanenta ett ansvar som är statens. Samtidigt 
är detta en utsatt grupp människor som far illa, och det finns skäl att följa upp hur ett mer 
tillfälligt stöd kan ges vid akuta tillfällen, men först måste i så fall diskussioner med 
frivilligorganisationerna tas. 
Eftersom det är staten som ansvarar för att EU-invånare kan komma hit och det är staten 
som kan påverka hur EU ska agera för att åstadkomma en förändring i de länder som dessa 
medborgare kommer ifrån när det handlar om utsatta grupper som t.ex. romer, så behöver 
det ageras på ett mer övergripande plan. Vi vet inte heller om frivilligorganisationer är 
intresserade av att driva ”Öppna boenden” för EU-invånare.” 
 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans 
arbetsutskottsgrupp: 
 
”Nackalistan yrkar avslag till motionen i dess nuvarande form, då vi anser att kommunen 
borde ta ett bredare grepp och utreda behovet av extra stöd, t ex i form av akutboende, till 
hemlösa i kommunen oavsett medborgarskap. 
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Även bland kommunens egna medborgare finns nämligen de som är eller kommer att bli 
hemlösa på grund av vräkning. Det handlar ofta om människor med psykisk ohälsa, 
beroendeproblematik, demenssjukdom och/eller annan sjukdom som inte har klarat att 
betala sina hyror. 
Eftersom det är en viss process och tar viss tid att få god man till personer i behov som 
tidigare klarat sig själva, borde Nacka kommun se över rutiner bland sina bolag som t ex 
Nacka Energi, så att de istället för att stänga av elen, tidigt slår larm till socialtjänsten när 
någon person inte betalar sina räkningar. 
Vet vi hur många som är hemlösa i Nacka idag? Här skulle ett kunskapsutbyte och 
samarbete med såväl sjukvården (fr a hemsjukvården) och frivilligorganisationer vara 
väldigt angeläget.” 
 
Anders Tiger (KD) lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp: 
 
”Motionärerna föreslår att Nacka kommun ska ta initiativ till att bygga boenden för EU-
tiggarna. Det är inte rimligt. De har ett hemland dit de återvänder och där de har en 
fungerande social tillvaro. Det finns inget skäl till att de ska ha förtur till boende i Sverige.  
Motionärerna skriver att EU-tiggarna har en socialt utsatt situation med hemlöshet. Det 
stämmer nog att de är utsatta, de är föraktade i sina hemländer och så motarbetade att de 
till och med har svårt att försörja sig. Men socialt har de i huvudsak en fungerande tillvaro. 
De östeuropeiska tiggarna är vanligtvis inte utslagna missbrukare, som ofta antyds.  
EU-medborgare har rätt att komma till Sverige. Och lyckligtvis är det ännu inte förbjudet 
att tigga. Tiggeri är den yttersta möjligheten för drabbade människor att skaffa sig inkomst.  
Men det systematiska tiggeri som har uppstått i Europa skapar problem. Därför vore det 
bra om Nacka kommun på något ställe iordningställde sanitära arrangemang för tiggarna. 
Det skulle förbättra säkerheten, de sanitära förhållandena och minska tiggarnas utsatthet.” 
 
- - - - - 
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§ 112 KFKS 2019/259 

Motion – Ersättningsmodeller och utbud vid kommunens 
bibliotek 
Motion den 4 mars 2019 av Amanda Sandholm m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att böcker och annan media som finns på biblioteken är en 
del av det gemensamma utbudet som alla kan ta del av, att mediasamlingen på 
minoritetsspråk ska förstärkas på alla bibliotek under 2019 samt att ersättningsmodellen till 
biblioteken ändrats från 2019 vilket bland annat innebär att den rörliga ersättningen per 
utlånad bok minskat. Motionen föranleder ingen ytterligare åtgärd. 
 

Ärende 
I motionen föreslås att det ska tas fram en redovisning av hur prestationsbaserade modeller 
påverkar utbud, tillgängliggörande och användning av medier för prioriterade grupper samt 
presenteras förslag på hur biblioteken kan nå ett likvärdigt utbud åt prioriterade grupper.  
 
Från den 1 januari 2019 drivs Nackas sex bibliotek av två privata aktörer. Det har gjorts en 
utredning där data hämtades från våra jämförelsekommuner (Sollentuna, Solna, Tyresö, 
Danderyd) för att visa om Nackas ersättningsmodell hade påverkat bibliotekens 
inköpsmönster. Undersökningen visar att Nacka kommun ligger bäst i de flesta punkterna.  
 
Hela bibliotekskatalogen är en gemensam resurs för alla bibliotek och medier kan lätt 
reserveras och skickas mellan biblioteken. Webbsidorna är användarvänliga och 
informationen gällande minoritetsspråken är mycket synliga enligt tidigare plan.  
Utöver medieinköpen tar biblioteken in depositioner från Internationella biblioteket och 
Stockholms stadsbibliotek, utifrån efterfrågan. Enligt tidigare planering (KUN 2018/144) 
kommer även biblioteken under 2019 bland annat att förstärka mediesamlingen för 
minoritetsspråken på alla bibliotek. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 28 maj 2019 §29 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten den 2 maj 2019 
Motionen 
Jämförelsetabell 
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Ärendets tidigare behandling  
Beslut i från kulturnämnden den 28 maj 2019 §29 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. Kommunfullmäktige 
noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i 
motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Karin Teljstedt (KD) och 
Gunilla Grudevall-Steen (L), bifall till följande förslag till beslut:  
 
”Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att böcker och annan media som finns på biblioteken är en 
del av det gemensamma utbudet som alla kan ta del av, att mediasamlingen på 
minoritetsspråk ska förstärkas på alla bibliotek under 2019 samt att ersättningsmodellen till 
biblioteken ändrats från 2019 vilket bland annat innebär att den rörliga ersättningen per 
utlånad bok minskat. Motionen föranleder ingen ytterligare åtgärd.” 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 113 KFKS 2019/enl. tabell 

Remiss av motioner från kommunfullmäktige den 17 juni 
2019 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige den 17 
juni 2019 enligt tabell nedan. 

Ärende 
Motion D-nr Remitteras 

till 
Remisstid 

Motion – Socialt bokslut till 
årsredovisning 
Motion från Amanda Sandholm m.fl. (V) 
 

KFKS 
2019/582 

KS  KSAU  
15 oktober 
2019 

Motion – Införandet av ett öppet 
och sökbart diarium 
Motion från Khashayar Farmanbar m.fl. 
(S) 

KFKS 
2019/583 

KS  KSAU 
15 oktober 
2019 

Motion – Kurser i graffitimålning 
Motion från Helena Westerling m.fl. (S) 
 

KFKS 
2019/585 

KUN KSAU 
26 november 
2019 

Motion – Miljömål och biologisk 
mångfald i planering av nya 
parker i Nacka  
Motion från Christina Ståldal m.fl. (NL) 

KFKS 
2019/586 

KS och 
NTN  

KSMU  
29 oktober 
2019  
KSSU  
12 november 
2019 

 

Handlingar i ärendet 
PM från juridik- och kanslienheten den 6 augusti 2019 
Bilaga  motionerna 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att motionen gällande Miljömål och biologisk mångfald i 
planering av nya parker i Nacka också remitteras till NTN för beredning.  
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 114 

Övriga frågor 
 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
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